



师资力量

当前位置：[首页](#)»[学院概况](#)»[师资力量](#)»[民商法研究所](#)

国际法研究所

郭德忠 副教授

宪法与行政法研究所

民商法研究所

诉讼法研究所

刑法学研究所

博士后

客座教授



一、基本信息

郭德忠，汉族，中共党员，工学学士、法律硕士、法学博士、博士后，北京理工大学法学院副院长、副教授、硕士研究生导师。

二、主讲课程

知识产权法基础
知识产权法
知识产权法案例研习
美国知识产权法
工业产权法前沿问题研究
知识产权法哲学

三、研究方向

主要从事知识产权法、竞争法和科技法研究

四、学术兼职

中国知识产权法学研究会理事
国家知识产权战略专家库成员
商务部企业知识产权海外维权援助中心专家库成员
北京市法学会科技法学研究会理事
北京市法学会知识产权法研究会理事
北京市法学会影视娱乐法研究会理事

五、主要学术成果

(一) 著作

1. 专利许可的反垄断规制，知识产权出版社2007年。

(二) 论文

1. “软件商业秘密的认定与保护——以美国判例为主要视角”，《知识产权》2016年第8期。
2. “专利权用尽原则辨析——以种子专利为主要视角”，《北京理工大学学报(社会科学版)》. 2016年第1期
3. “商业秘密滥用的反垄断规制”，《情报理论与实践》2015年第11期。
4. “《合同法》反垄断条款辨析”，《河北法学》2014年第9期。
5. “特许经营领域反垄断问题探析”，《北京理工大学学报（社科版）》2010年第3期。
6. “美国无效专利滥用判例的启示”，《法律适用》，2009年第3期。
7. “美国关于专利权集中的反垄断规制的启示”，《云南行政学院学报》，2009年第2期。
8. “知识产权全球保护主义环境下的国家知识产权战略”，《河北法学》2009年第4期。
9. “美国判例对专利许可使用费的规制”，《电子知识产权》2008年第4期。
10. “专利联营的反垄断分析”，《科学学与科学技术管理》2007年第6期。
11. “专利法与反垄断法的冲突与一致性”，载于《湘潭大学学报（哲学社会科学版）》2007年第3期。
12. “电子认证合同关系及民事责任分析”，载于郑成思主编《知识产权文丛》第7卷，中国方正出版社2002年版。

I. Basic Information

Dezhong Guo, Han Nationality, Chinese Communist Party Member, Bachelor of Engineering, Juris Master, PhD of Civil and Commercial Law, Post Doctorate of Law, Deputy Dean of School of Law, Beijing Institute of Technology, Associate Professor, Supervisor of Postgraduate.

II. Teaching Course

Basic Intellectual Property Law
Intellectual Property Law

Intellectual Property Law Case Study
Intellectual Property Law in the United States
Industrial Property Rights Research Frontier Problem
Intellectual Property Law Philosophy

III. Research Direction and Expertise

Mainly engaged in the study of intellectual property law, competition law, and science and technology law.

IV. Academic Part-time title

Director of Chinese Intellectual Property Law Association
Expert Panel Member of National Intellectual Property Strategy
Expert Panel Member of Enterprise Intellectual Property Rights Overseas Aid Center of Ministry of Commerce
Director of Science and Technology Law Association of Law Institute of Beijing
Director of Intellectual Property Law Association of Law Institute of Beijing
Director of Film and Television Entertainment Law Association of Law Institute of Beijing

V. Main Publications and Research Projects

Monograph

1. “Applying Antimonopoly Law to Patent Licensing”, Beijing: Intellectual Property Press, 2007.

Representative Papers

1. “Identification and Protection of the Software Trade Secret----Taking the Cases of the United States as Main Point of View”, Intellectual Property, No.8, 2016.
2. “Analysis of Patent Exhaustion Principle——Taking the Monsanto Case of USA Supreme Court as Main Example” , Journal of Beijing Institute of Technology (Social Sciences Edition), No.1, 2016.
3. “Applying Anti-monopoly Law to Trade Secret Misuse” , Information Studies: Theory & Application, No.4, 2016.
4. “Discrimination of Antimonopoly Articles in Contract Law”, Hebei Law Science, No.9, 2014.

5. “Analysis of Antitrust Problems in Franchise” , Journal of Beijing Institute of Technology (Social Sciences Edition), No.3, 2010.
6. “Enlightenment of Invalid Patent Misuse Cases in the United States” , Journal of Law Application, No.3, 2009.
7. “Enlightenment of Antitrust Regulation on Concentration of Patent in the United States” , The Journal of Yunnan Administration College, No.2, 2009.
8. “National Intellectual Property Strategy under Global Protectionism of Intellectual Property”, Hebei Law Science, No.4, 2009.
9. “Regulation on Patent Royalties by US Case Law” , Electronics Intellectual Property, No.4, 2008.
10. “The Tying Arrangement in Patent Licenses”, Science of Science and Management of S. & T., No.6, 2007.
11. “The Conflict and Consistence between Patent Law and Antimonopoly Law”, Journal of Xiangtan University: Philosophy and Social Sciences, No.3, 2007.
12. “The Analysis of Contract Relation and Civil Liability of Electronic Certification”, Intellectual Property Collections, edited by Professor Chengsi Zheng, China Fangzheng Press, Vol. 7, 2002.

(审核: 张爱秀)

北京理工大学法学院 版权所有 地址: 北京海淀区中关村南大街5号 邮编: 100081 总访问量:

服务邮箱: (网页内容)Webmaster@bit.edu.cn (网络服务)service@bit.edu.cn

京ICP备10019879号 京公网安备110402430044号 联系我们